
معاون اول قوه قضائيه: 

 فرمان عفو رهبري 
معادلات دشمن را نابود كرد

مقام معظم رهبري ب�ا حكم عفو اع�ام كردند تمام م�ردم ايران 
اس�امي فرزن�دان اين كش�ور هس�تند و اين تصمي�م معادلات 
دش�من و نقش�ه دش�منان ب�ر اسام هراس�ي را ناب�ود ك�رد. 
به گزارش فارس، حجت الاسلام محمد مصدق صبح ديروز در بخشي 
از اظهارات خود در مراسم افتتاح س��اختمان جديد اداره كل پزشكي 
قانوني گلستان اظهار كرد: حضور مردم در صحنه مسئوليت مسئولان 
در كشور را س��نگين تر مي كند. وي افزود: حضور مردم در راهپيمايي 
۲۲بهمن براي مسئولان و دش��منان پيام داش��ت و آن پيام حمايت 
همه جانبه مردم از انقلاب اسلامي بود. كساني كه دنبال ايجاد ناامني و 
اغتشاش در كشور بودند، بايد اين پيام را دريافت كنند كه مردم پاسخ 
نه به تمام نقش��ه ها و توطئه هاي آنها داده اند. مصدق گفت: مسئولان 
نيز بايد به اين پيام گوش فرا دهند كه مردم لايق خدمت بيش از پيش 
و شبانه روزي هستند. دشمن در حال رصد شبانه روزي شرايط كشور 
است و مردم از نظر معيشت در تنگنا هستند و مسئولان بايد براي اين 
موضوع چاره انديش��ي كنند. مهم ترين راهكار  مقابله با دشمن تلاش 
بيش از پيش مس��ئولان براي خدمت به م��ردم و افزايش وحدت بين 
مردم و مسئولان است. وي همچنين گفت: عفو اخير براي حوادث اخير 
بي سابقه بود. مقام معظم رهبري با اين تصميم اعلام كردند تمام مردم 
ايران اسلامي فرزندان اين كشور هستند و اين تصميم تمام معادلات 

دشمن و نقشه دشمنان بر اسلام هراسي را نابود كرد. 
........................................................................................................................

معاون امور زنان و خانواده رئيس جمهور:

 لايحه حمايت از زنان
شامل اقدامات پسيني و پيشيني است

لايح�ه پيش�گيري از آس�يب ديدگي زن�ان و ارتق�اي امني�ت 
آن�ان در براب�ر س�وءرفتارها اقدامات پس�يني و پيش�يني دارد 
و امي�د اس�ت بررس�ي آن قب�ل از س�ال ن�و ب�ه پاي�ان برس�د. 
انس��يه خزعلي، معاون امور زنان و خانواده رئيس جمهور در گفت وگو با 
مهر، درباره لايحه پيشگيري از آسيب ديدگي زنان و ارتقاي امنيت آنان در 
برابر سوءرفتارها كه اخيراً به مجلس فرستاده شده است و بررسي آن در 
دستور كار قرار دارد، در پاسخ به اين سؤال كه پيشنهاد اين لايحه از سوي 
كدام قوه مطرح شده است؟ گفت: پيش��نهاد تدوين اين لايحه از سوي 
دولت مطرح شد، البته همكاري هاي قوه قضائيه در طول اين مدت كمك 
شاياني كرد تا اين لايحه با قوانين كشور و ش��رع مطابقت لازم را داشته 
باشد. وي تصريح كرد: اين لايحه در حال حاضر به مجلس فرستاده شده 
است و كميسيون هاي مختلفي آن را بررسي كرده اند، اميد داريم بررسي 
آن پيش از فرارسيدن سال جديد به نتيجه و فرجام برسد. معاون امور زنان 
و خانواده رئيس جمهور در پاسخ به اين سؤال كه چرا اقدامات پسيني در 
اين لايحه مدنظر قرار نگرفته و بيشتر موارد آن اقدامات پيشيني است؟ 
بيان كرد: در اين لايحه هم اقدامات پسيني و هم اقدامات پيشيني وجود 
دارد، اما بخش هايي از اين لايحه پيشنهادي حذف شده است چراكه از 
نظر قوه قضائيه آن مس��ائل تحت عنوان كيفر و جرم به صورت عام ديده 

شده و نيازي نبود به صورت جداگانه در نظر گرفته شوند. 
........................................................................................................................

دادستان كل كشور:

مولدسازي در رفع مشكلات اقتصادي 
دولت تأثيرگذار است

مولدس�ازي موض�وع بس�يار مهم�ي ب�راي كش�ور اس�ت 
ك�ه اگ�ر هم�ه دس�ت اندركاران ب�ه ص�ورت حساب ش�ده، 
منطق�ي و عاقان�ه در آن ورود كنن�د، در رش�د اقتص�اد 
كش�ور و رف�ع مش�كات اقتص�ادي دول�ت تأثيرگ�ذار اس�ت. 
به گزارش راه دانا، حجت الاسلام والمسلمين محمدجعفر منتظري در 
بيستمين جشنواره توليد ملي- افتخار ملي گفت: يكي از مسائلي كه 
در جلسه شوراي عالي سران سه قوه مطرح ش��ده و در دولت قبل نيز 
مطرح بوده اما به نتيجه نرس��يده است، ولی در دولت جديد به صورت 
جدي پيگيري ش��د، مصوبه مولدسازي اس��ت. با ابلاغ اين مصوبه در 
فضاي رسانه ها، محافل و جلسات مختلف شاهد نقدهاي زيادي بوديم 

كه نقدهاي سازنده در اين راستا قابل پذيرش است. 
دادستان كل كشور با اشاره به اينكه مولدسازي موضوع بسيار مهمي 
براي كش��ور اس��ت، عنوان كرد: اگر همه دس��ت اندركاران به صورت 
حساب ش��ده، منطقي و عاقلانه در اين باره ورود كنند، اين مصوبه در 
رشد اقتصادي و رفع مشكلات در اين حوزه مؤثر خواهد بود. پيش نويس 
آيين نامه مربوط اشكالاتي داش��ته كه منجر به بازگشت آن به هيئت 
مذكور شده است، اميدواريم در اولين فرصت شاهد رفع ايرادات مذكور 
باشيم. منتظري با بيان اينكه بر اس��اس مصوبه مولدسازي، يكسري 
سرمايه هاي منجمد دولت به سرمايه هاي در جريان تبديل مي شود، 
گفت: اجراي اين مصوبه در رفع مشكلات دولت، ايجاد اشتغال و ارتقاي 
توليد مؤثر خواهد بود. از همه فعالاني ك��ه مي توانند در اين زمينه به 
دولت كمك كنند، دع��وت مي كنيم براي رفع مش��كلات قدم پيش 

بگذارند و همكاري كنند. 
........................................................................................................................

جانشين فرمانده كل سپاه:

 دستاورد هاي وزارت دفاع
موجب افزايش رضايتمندي مردم مي شود

در حوزه غيرنظامي، توليد نيازمندي هاي مردم در بخش هاي مختلف 
باعث افزايش رضايتمندي و اعتبار محصول داخلي در كشور مي شود. 
به گزارش آنا، سردارعلي فدوي، جانشين فرمانده كل سپاه در بازديد 
از نمايش��گاه س��ازمان توس��عه منابع انرژي وزارت دفاع و پشتيباني 
نيروهاي مسلح با اشاره به اهميت عملكرد اين سازمان در توليد انواع 
ذخيره س��ازها اظهار داش��ت: وزارت دفاع و س��ازمان هاي تابعه امروز 
ظرفيت ايجاد روند توليد و بهره گيري از حمل ونقل الكتريكي را جهت 

مصارف نظامي و غيرنظامي دارا هستند. 
وي با اشاره به توليدات تس��ليحاتي و غيرنظامي وزارت دفاع در سطح 
كشور گفت: وزارت دفاع با تأمين نياز هاي تسليحاتي و عمومي كشور، 
امروز نقش تعيين كننده اي را در حوزه تأمين دفاعي كشور بر عهده دارد. 
جانشين فرمانده كل س��پاه تأكيد كرد: همانطور كه توليد تسليحات 
كارآمد با بازدهي مطلوب صددرصدي، موجب ارتقاي سطح بازدارندگي 
و افزايش امنيت كشور در برابر تهديدات مي شود، در حوزه غيرنظامي 
نيز توليد نيازمندي هاي مردم در بخش هاي مختلف از جمله در حوزه 
انواع باتري ها باعث افزايش رضايتمن��دي و اعتبار محصول داخلي در 
كشور مي شود. سردار فدوي با تأكيد بر اينكه بايد در حوزه هاي مختلف 
صنعتي به  ويژه بر توان صنعت خودرويي كشور بيفزاييم، تصريح كرد: 
وزارت دفاع به عنوان يك مجموعه با ظرفيت هاي قابل توجه صنعتي 
امروز مي تواند از س��رريز دانش نظامي در حوزه هاي مختلف كشوري، 
به ويژه در بخش راه اندازي حمل ونقل الكتريكي روند هاي مطلوبي را 
در اين عرصه در سطح جامعه پياده س��ازي كند. وي حركت در مسير 
دانش افزايي را يكي از مهم ترين رسالت هاي اصلي وزارت دفاع عنوان 
و خاطرنش��ان كرد: محصولات نظامي داخلي بايد در بالاترين سطح 
كيفيت و بازدهي صددرصدي توليد ش��وند تا در ش��رايط استفاده و 

به كارگيري بتوانند پاسخگوي نياز هاي عملياتي باشند. 
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مسئوليت دولت در آرامش بازار
روزنامه صبح نو در س��رمقاله ديروز خود نوشت: 
چالش اقتصادى و فش��ار معيش��تی در ماه ها و 
خصوصاً هفته هاى اخير بيش از هر زمان ديگرى 
زندگی آحاد جامعه خصوصاً دهك هاى پايين و حتی طبقه متوسط را 
تحت  تأثير قرار داده، در حالی كه چنين ش��رايط دش��وار و نامناسبی 
شايسته اين ملت وفادار و پايبند به اسلام و انقلاب نبوده و نيست. مطابق 
وعده هاى رئيس جمهور در خصوص حل مشكلات اقتصادى، جامعه در 
انتظار مشاهده نشانه هاى روشنی از اقدامات اجرايی و اثرگذار دولت در 
مسير كنترل بازار ارز، طلا، اقلام مورد نياز و خصوصاً مواد غذايی است 
اما كمتر اثرى از چنين رويكرد و برنامه عملياتی مؤثرى مشاهده شده 
اس��ت. اي��ن وظيف��ه مس��ئولان اجرايي اس��ت ك��ه پيام روش��ن و 
اميدواركننده اى به جامعه منتقل كنند  كه موجب كاهش نگرانی ها و 
التهابات حاصل از فش��ار تورم و گرانی ش��ود. آنچه مسلم است اينكه 
موضوع تورم، نرخ دلار و كنترل بازار مسئله تازه اى نيست و دولت هاى 
گذشته نيز در مقاطع گوناگون درگير چنين مسائل و موضوعاتی بوده اند 
اما به  نظر می رسد از تجارب ادوار گذشته در اين دوره به  خوبی استفاده 
نمی ش��ود و علاوه بر عدم كنترل بازار، اقدام مفيد و مؤثرى در كنترل 
هيجانات و جو روانی موجود در جامعه نيز صورت نگرفته است. ملتی كه 
وفادارى خودش به آرمان هاى نظام و انقلاب را بارها و در حساس ترين 
مقاطع نشان داده، اين  بار هم ثابت كرد براى حل مشكلات موجود چشم 
اميد به تلاش و تدبير مسئولان كشور و متوليان امر دارد. بر اين اساس، 
حالا نوبت دولت است كه به تكليف و وظيفه ذاتی خودش به  درستی 
عمل ك��رده و به اعتماد و حماي��ت ملت وفادار ايران اس��لامی در اين 

موقعيت حساس پاسخ شايسته بدهد. 
........................................................................................................................

عبرت  آموزي از تجربيات تلخ
روزنامه همشهري در يادداشت ديروز 
خ��ود در خصوص ب��ازار ارز با بيان 
اينكه سياس��ت هاي ارزي نس��بت به گذش��ته تغييري نكرده است و 
همچنان همان سياس��ت هاي انفعالي در قبال بازار غيررسمي دنبال 
مي شود، نوشت: به  واقع، در حالي  كه الان ۹۷درصد ارز را بانك مركزي 
كنترل مي كند اما قيمت در بازار غيررسمي ۳درصدي تعيين مي شود 
كه اين رويه با منطق هماهنگ نيست و تا زماني كه دولت و مسئولان 
بانك مركزي برنامه اي براي جمع كردن و حذف بازار غيررسمي نداشته 
باشند، وضعيت همين است و تغييري را شاهد نخواهيم بود. نويسنده 
اضافه كرده است: در چنين فضايي و تا زماني كه اقدامات ريشه اي انجام 
نش��ود، در بر همين پاش��نه مي چرخد، اما با حذف بازار غيررسمي و 
اقداماتي مانند تفكيك بودجه ارزي و ريالي كه از پش��توانه قانوني هم 
برخوردار است، مي شود به اصلاح بازار ارز اميدوار بود. نكته ديگر اينكه 
به  نظر نمي رسد بانك مركزي برنامه اي براي تغييرات ريشه اي داشته 
باشد. در حالي  كه دولت و مسئولان بايد از تجربه تلخ ۳۰سال گذشته 
در بازار ارز درس بگيرند و يك  بار براي هميش��ه دست به يك جراحي 
واقعي در بازار بزنند كه از رئوس مهم آن، همان حذف بازار غيررسمي و 
همچنين تفكيك بودجه ارزي و ريالي است. در مورد نقش مجلس در 
مديريت بازار ارز بايد اذعان كرد كه اگر چه نظرات مختلفي در مجلس 
وجود دارد اما به هر حال بخشي از نظرات همسو با دولت است. در واقع 
مجلس مشكلات را مي بيند اما از طرف ديگر الان دنباله رو دولت است 
و اعتماد وافري به دولت دارد و بعضاً تعارفاتي بين مجلس و دولت وجود 

دارد كه نمي گذارد مشكلات ريشه اي حل شود. 
........................................................................................................................
سفر سرزده بايدن و سرنوشت جنگ بهار

روزنام��ه خراس��ان ب��ه س��فر س��رزده 
رئيس جمهور امريكا به اوكراين پرداخت 
و نوشت: اين س��فر در حالي انجام شده 
است كه جوزپ بورل، مسئول سياست خارجي اتحاديه اروپا و آنتوني 
بلينكن، وزير خارجه امريكا در حاشيه كنفرانس امنيتي مونيخ، دولت 
پكن را به ارسال كمك هاي تسليحاتي به روسيه  متهم كرده اند. هرچند 
وانگ يي، مدير دفتر كميسيون امور خارجي چين اين ادعا را رد كرده 
است اما مي توان سفر بايدن را مانند يك صف بندي جدي ميان شرق 
و غرب و يك پيام روشن تلقي كرد. نويسنده با بيان اين نكته كه سفر 
بايدن، در سالگرد آغاز جنگ و در آستانه نبرد سرنوشت ساز فصل بهار 
انجام شده است، اضافه كرد: اگر اين فرض را در نظر بگيريم كه جبهه 
غرب در بلندمدت نخواهد توانست به صورت متحد )همچون اكنون( 
به كمك تسليحاتي اوكراين بپردازد، به اين نتيجه مي رسيم كه زمان 
جنگ بزرگ يا حالاس��ت يا هيچ وقت. اكنون كه روس��يه بسياري از 
مواضع اش��غال كرده خود در اوكراين را از دس��ت داده و چين تمايل 
چنداني براي كمك تس��ليحاتي به روس��يه از خود نشان نداده، وقت 
تصميم گيري براي به نتيجه رساندن جنگ است. اما، اين جنگ براي 
دولت كي يف چند پيش نياز دارد. اوكراين ماه  هاس��ت به  رغم كمبود 
نفرات، در شهر باخموت در برابر روس��يه مي جنگد. شهري در شرق 
اوكراين و در منطقه دونباس كه ب��ه رغم ارزش نمادين، فاقد هرگونه 
اهميت استراتژيك اس��ت. باخموت، در خط مقدم منطقه دونتسك، 
پيش از جنگ ۷۰هزار نفر جمعيت داش��ت اما اكنون ويرانه اي بيش 
نيس��ت. دولت اوكراين براي نتيجه گيري از جنگ يك ساله روسيه، 
نيازمند اين است كه با واگذاري نبرد در دونباس، روي جبهه جنوب 
متمركز شود. بر اساس اين راهبرد اوكراين مي تواند روسيه را مجبور 
به عقب نش��يني كند و نبرد بر س��ر كريمه را كليد بزند، به جاي آنكه 
درگير دونباسي شود كه از س��ال ۲۰14 تاكنون در اشغال نيروهاي 
هوادار روس��يه و به تازگي ارتش مسكوس��ت. نكته مهم اين است كه 
اوكراين اكنون براي مقابله با روس��يه، به چيزي فرات��ر از تانك هاي 
پيشرفته لئوپارد و موشك اندازهاي هايمارس نياز دارد؛ تسليحاتي كه 
اعضاي ناتو هنوز براي ارس��ال آن به اوكراي��ن تصميمي نگرفته اند و 
ارسال نشدن آنها روي سرنوشت جنگ تأثيرگذار خواهد بود؛ جنگي 

كه مي تواند مختصات صلح در آينده را ترسيم كند. 
........................................................................................................................
نقش گروسي در بازي واشنگتن و تل آويو

روزنامه رسالت در يادداشتي نوشت: 
اين روزها رافائل گروس��ي در روايتي 
يك طرفه، از نگراني ها و دغدغه هاي 
خود در قبال تسريع و گسترش دامنه فعاليت هاي هسته اي جمهوري 

اسلامي ايران در فردو و نطنز سخن مي گويد!
مديركل آژانس به جاي تمركز روي »كنشگري وقيحانه« نهاد متبوع 
خود، روي »واكنش ايران نسبت به رويكرد سلبي آژانس«متمركز شده 
اس��ت، البته از فردي كه حضورش در مسند مديريت آژانس، مرهون 
تلاش هاي پشت پرده دو سياستمدار جنجالي، يعني ترامپ و نتانياهو 
بوده اس��ت، بيش از اين نيز انتظ��ار نمي رود! او در ح��ال ايفاي نقش 
ذاتي و طبيعي خود اس��ت. فراموش نكنيم كه يكي از مأموريت هاي 
اساسي نتانياهو به گروس��ي، هدايت معادله »اعمال فشار حداكثري 
به ايران« در عين »جلوگيري از احياي برجام« مي باشد. تأكيد اخير 
گروسي مبني بر لزوم بازرسي و نظارت دقيق بر اماكن هسته اي ايران 
در عين امكان عدم احياي توافق هس��ته اي، ترجماني از همين بازي 
صهيونيست هاست كه البته مورد تأييد واشنگتن و تروئيكاي اروپايي 
نيز قرار دارد. در چنين ش��رايطي نبايد گروسي را به مثابه رئيس يك 
سازمان بين المللي، بلكه به عنوان مهره بازي غرب و رژيم صهيونيستي 
با هدف »حف��ظ متعهدانه و سرس��ختانه ايران در برج��ام« در عين 

»عدم رفع تحريم هاي ضد ايراني« تلقي كرد.

|1444 ش��عبان  اول   |1401 اس��فند   3 چهار ش��نبه  6| روزنامه جوان |  شماره 6705
سخنگوي سازمان انرژي اتمي:

درصد  ذرات اتمي ۸۴  
 از لحاظ فني طبيعي است

ديده ش�دن ذرات اتم�ي در ي�ک فراين�د 
غنی س�ازی ام�ری طبيع�ی اس�ت، مه�م 
 محص�ول نهاي�ی اس�ت ك�ه 60  درص�د

 است. 
به��روز كمالون��دي، س��خنگو و مع��اون امور 
بين المل��ل، حقوقي و مجلس س��ازمان انرژي 
اتمي ايران در گفت وگو با مه��ر درباره آخرين 
روند فعاليت هاي هسته اي و حاشيه سازي هاي 
غرب ك��ه تازه ترين آن از س��وي يك رس��انه 
دروغ پرداز امريكايي صورت گرفت، توضيحاتي 
بيان كرده اس��ت. بخش هايي از اين پرسش و 

پاسخ در ادامه می آيد. 
با توجه به تاش براي ايران هراسي، 
ادعاي غني سازي ۸۴ درصد مطرح 
شده است. انتشار چنين ادعاهايي 

با چه هدفي انجام مي شود؟
ديده ش��دن ذرات اتم��ي ۸4 درص��د در يك 
فرايند غني س��ازي امري طبيعي است، يعني 
ممكن اس��ت ما ۵ درصد توليد كني��م و ذرات 
11 درص��د را ببينيم يا ۲۰ درص��د توليد كنيم 
اما ذره ۳۷ درصد ببينيم، در گذش��ته هم اين 
موارد بوده است. وقتي ذره مي گوييم، يعني ذره 
اتمي كه زير ميكروسكوپ هم ديده نمي شود. 
طبيعتاً چنين ذره اي در فع��ل و انفعالاتي كه 
غني سازي مي ش��ود، امري عادي است، يعني 
وقتي ك��ه خوراكي تزريق مي كني��د، اگر زياد 
باشد، بيشتر غني مي شود. محصول نهايي مهم 
است كه ۶۰ درصد است. چيزي كه براي آژانس 
بين المللي ان��رژي اتمي مهم اس��ت، موضوع 
موادي اس��ت كه در انتها جمع شود نه ذره اي 
كه ديده مي ش��ود. اين موضوع ك��ه اصلًا مهم 
نيست و بحثي فني و عادي است كه در رسانه ها 
)بلومبرگ( درج پيدا كرده است. ما در گذشته 
در مواردي آژان��س را مقصر مي دانس��تيم كه 
مي گفت ما گزارش تهي��ه مي كنيم، در اختيار 
همه كشورهاي عضو قرار مي دهيم، لذا ممكن 

است كشوري آن را به رسانه ها بدهد، بنابراين 
ام��كان كنترل ن��دارد. اگ��ر در دفعه هاي قبل 
آژانس مي توانس��ت بهانه هاي اينچنين بياورد 
كه البته از نظر ما مورد قبول هم نبود، اين دفعه 
ديگر نمي تواند چنين بهانه هايي بياورد، چراكه 
اصلًا به ما گزارشي نداده است و فقط نامه اي را 
نوشته اند و ما هم پاس��خ نامه داده ايم، بنابراين 
اگر قرار باش��د مطلبي منتشر ش��ود، هم بايد 
موضع آنها و هم پاسخ ما منتشر شود، اما وقتي 
به اين شكل مطالب به بيرون مي آيد، مفهومش 
اين است كه فضاس��ازي هايي با هدف خاصي 

انجام مي شود. 
الان ديگر مردم عادي هم مي توانند تش��خيص 
دهند كه وجود ي��ك ذره در داخل صدها كيلو 
مواد نمي تواند نش��ان دهنده غني سازي بالاي 
۶۰ درصد باش��د. ما اگر بخواهيم غني س��ازي 
بالاي ۶۰ درصد داشته باشيم، به لحاظ پادماني 
مشكلي نداريم و اين كار را مي كنيم و اعلام هم 
مي كنيم اما متأسفانه نحوه انتشار موضوعات در 
رسانه ها به دنبال ارائه تصوير مخدوش از ايران 
اس��ت كه گاهي در مورد حقوق بش��ر و گاهي 

تروريسم است. 
با توجه به بدعهدي هايي كه از سوي 
غربي ها در مذاكرات انجام مي شود، 
آيا ايران انگيزه سياسي براي افزايش 

غني سازي دارد؟
مبناي ما براي غني س��ازي بر اساس نياز كشور 
اس��ت كه در »قانون اقدام راهب��ردي براي لغو 
تحريم ها و صيانت از منافع ملت ايران« مقدار آن 
مشخص شده است. به طور مثال اگر ماهانه بايد 
به ظرفيت ۵۰۰كيلوگرم برسانيم يا غني سازي 
بالاي ۲۰ درصد داشته باشيم، يك تكليف است، 
صرف نظر از اينكه الان چه مقدار از آن مورد نياز 
اس��ت يا اينكه ما نمي توانيم بگوييم س��وخت 
براي رآكتور تهران نداشته باشيم و در آن واحد 
بخواهيم پاسخ نيازهاي يك ميليون بيمار را در 

كشور بدهيم. يك ميليون بيمار در كشور براي 
تشخيص و درمان نياز به پزشكي هسته اي دارند 

كه راديودارو را ما تأمين مي كنيم. 
يك ش��ركتي به نام »پارس ايزوتوپ« در كشور 
داريم كه عم��ده اين كارها را انج��ام مي دهد كه 
اين شركت را در ليست تحريم ها گذاشته اند. در 
حالي كه ما پيشنهاد كرديم شما بنويسيد كه ما 
تأمين كننده دارو هستيم كه اين كار را هم كردند 
چراكه نبايد ش��ركت هاي مواد غذايي و دارو جزو 
تحريم باشند. اول جواب دادند كه در دست بررسي 
است و سپس گفتند شما با سازمان انرژي اتمي 
ارتباط داريد. به هر حال آن شركت كه نمي تواند 
برود براي خودش رآكتور تأسيس كند، لذا بايد از 
اين تأسيسات استفاده كند، در تمام دنيا اين طور 
اس��ت، بنابراين تمام اين موارد بهانه و هدف شان 
ايجاد كمبود راديودارو در كش��ور اس��ت تا مردم 
به دولت فش��ار آورند. اگر خودم��ان توليدكننده 
نبوديم، چطور بايد جواب مردم را مي داديم. اين 
كشورها براي اينكه به دولت فشار وارد كنند، حاضر 

هستند مردم را در بدترين شرايط قرار دهند. 
تأسيسات هسته اي ما در چند نوبت 
از سوي دشمنان مورد ضربه و بعضاً 
تخريب قرار گرفت. در صورت امكان 
درباره آخرين وضعيت تأسيس�ات 
آس�يب ديده و جبران كاس�تي هاي 

احتمالي توضيح بفرماييد. 
هر جايي كه آسيب ديديم، بلافاصله آن را تعمير 
كرده ايم، به ط��ور مثال در حوزه س��انتريفيوژ 
كارگاهي از ما را زدند و برخي از ماشين ها آسيب 
ديد كه م��ا بلافاصله چن��د كارگاه ب��ا امكانات 
پيشرفته تر تأسيس كرديم و سرعت توليدمان 
بيشتر از قبل شده است. همچنين بر اثر انفجاري 
بعضي از ماش��ين هاي س��انتريفيوژ ما را از بين 
بردند كه خود بنده هم در آنجا آسيب ديدم اما 
به فاصله دو ماه ماشين هايي گذاشتيم كه بهتر از 

ماشين هاي قبل بود. 

بنابراين همه اين اقدامات باي��د تجربه اي براي 
غربي ها شود كه نمي توانند با زور و فشار كاري 
را انجام دهند. دانش در اين زمينه براي ما بومي 
شده است و به راحتي مي توانند همه خسارت ها 
را جبران كنن��د، البته به لح��اظ پدافندي هم 
وضعيت م��ان خيلي بهتر و آس��يب پذيري مان 
كمتر شده اس��ت اما نبايد هرگز از دشمن غافل 
ش��ويم. اگرچه الان ديگر براي شان اين حجت 
تمام شده كه ضربه هاي آنها كاري نيست و پس از 
هر ضربه اي كه وارد كرده اند، ما مصمم تر و قوي تر 
شده ايم، بنابراين در حوزه سايبري، پدافند توليد 
سانتريفيوژ و غني سازي آسيب پذيري هاي مان به 
حداقل رسيده است اما نبايد هرگز از دشمن غافل 
بود. ظرفيت غني سازي كه الان داريم بيشتر از 
۲/۵برابر هر دوره اي در گذشته است. همچنين 

ماشين هاي به روز جهت غني سازي داريم. 
امكان حل ش�دن پرونده پادماني با 
مذاكره با آژانس وجود دارد؟ بهترين 
روش براي بسته ش�دن اين پرونده 

چيست؟
اگر از تجربه من مي پرس��يد، تجربه سياس��ي و 
تجربه فني را كنار هم بگذاريم، مي گويم امكان 
حل كوتاه مدت هيچ چيزي وجود ندارد چراكه 
اراده اي در ط��رف مقابل وجود ن��دارد. مثلًا در 
موارد اخير ش��اهد خروج ايران از كميته حقوق 
زن بوديم كه اينها همگي سازوكارهاي سياسي 
دارند. در يك دوره اي يك��ي از بهترين گزينه ها 
براي س��ازمان بين المللي خواروبار كش��اورزي 
گزينه ايراني بود ولي به خاطر فشارهاي سياسي 
برخي كشورهاي بزرگ كه كرسي دائمي دارند، 
نگذاشتند اين اتفاق بيفتد. اگر آژانس و شوراي 
حكام سياسي كاري نكنند، مس��ائل قابل حل 

است. 
آخرين دليلي كه غ�رب براي توقف 
مذاكرات اعام كرد اين بود كه ايران 
تاريخ بس�ته ش�دن پرونده پادمان 
را تغيير داده اس�ت. چقدر اين ادعا 

صحت دارد؟
اينها بهانه هاي مختلفي است كه مطرح مي كنند. 
در آخرين دور مذاكرات در كليات توافق كردند 
اما لحظ��ه آخر ك��ه باي��د يك��ي از تحريم ها را 
برمي داش��تند، در روز جمع بندي و توافق چهار 
ماه به تأخير انداختند، لذا براي ايجاد توازن، ايران 
پيشنهاد داد دو ماه زودتر انجام شود. موضوعاتي 
كه ما مطرح كرديم با كشورهاي اروپايي و آژانس 
قبلًا توافق كرده بوديم. به نظر مي رس��د همان 
موقع مي دانس��تند كه اگر به اين توازن دس��ت 
بزنند، ما يك كاري مي كنيم، لذا براي مقصر جلوه 
دادن ما اين كار را كردند. مشكلي كه ما داريم اين 
است كه آنها رسانه قوي تري دارند و بلندگويي 
دارند كه صداي شان به همه جاي دنيا مي رسد. 
متأس��فانه وقتي آنها خبر س��اختگي را مطرح 
مي كنند، دوستان ما در رسانه ها عجله مي كنند 
كه اگر س��ريع تر آن را نزنند، عق��ب مي افتند و 
به اين ترتيب خبر آنها بازنش��ر داده مي ش��ود، 
بدون اينكه اصلًا آنها هزينه اي كرده باشند. در 
حوزه رسانه دوستان بايد مثل سرباز باشند و در 
ميدان دشمن نيفتند. آنها خبرهايي را كه منتشر 
مي كنند در واق��ع براي ايران اس��ت كه ممكن 
است، حتي نشر آن در التهاب بازار ارز اثر بگذارد 
اما متأسفانه خبرنگاران رسانه هاي خودمان آن 

را بازنشر مي دهند.

هستهای

اگر اروپايي ه�ا از س�فارتخانه هاي خود 
در ته�ران بخواهن�د گ�زارش دقيق�ي 
درب�اره اثربخش�ي فراخوان ه�اي افراد 
معاند ب�راي پايتخت هاي ش�ان ارس�ال 
كنن�د، متوجه خواهند ش�د اي�ن افراد 
محبوبيت خاصي در جامعه  ايران ندارند. 
ابوالفضل عمويي، س��خنگوي كميس��يون 
امني��ت ملي و سياس��ت خارج��ي مجلس 
ش��وراي اس��لامي در گفت وگو با تسنيم، 
درباره عدم دعوت از اي��ران براي حضور در 
كنفرانس امنيتي موني��خ گفت: كنفرانس 
مونيخ يك اجلاس مشورتي است كه معمولاً 
مقاماتي از كشورها دعوت مي شوند و درباره 
موضوعات امنيتي نظرات خودشان را بيان 
مي كنند. از اي��ن منظر هي��چ الزامي براي 
حضور كش��ورها در اي��ن كنفرانس وجود 
ندارد و مقامات كشورهاي مختلف مستقلًا 
درباره حضور يا عدم حضور در اين كنفرانس 

تصميم مي گيرند. 
وي با بيان اينكه كنفرانس امس��ال مونيخ 
ب��ه يك��ي از ظرفيت ها ب��راي اق��دام عليه 
جمهوري اس��لامي و افزايش فش��ار عليه 

ملت ايران تبديل شده بود، افزود: در همين 
چارچ��وب به ج��اي دع��وت از نمايندگان 
رس��مي ايران، جريانات معاند كشورمان به 
اين اجلاس دعوت شدند. اولين سؤالي كه 
مطرح مي شود اين است كه اين افراد چگونه 
نمايندگي ملت ايران را به دس��ت آوردند و 
چه نس��بتي با كش��ور ايران، دولت و مردم 

ايران دارند. 
عمويي ادامه داد: مسئله دوم اين است كه 
اين افراد با اقليت حامي خود كه نمي توانند 
نمايندگي اكثريت جامعه ايران را داش��ته 
باشند و مواضعي كه در اين اجلاس از برخي 
از اين افراد بيان ش��د، در تضاد آشكاري با 
منافع ملت ايران قرار داشتند. اينكه فردي 
به ظاهر ايراني در راس��تاي تداوم سياست 
فش��ار حداكثري عليه مل��ت و دولت ايران 
صحبت كند، بدون شك خلاف منافع ملت 
ايران اس��ت و س��ؤال كليدي اين است كه 
چگونه مي توانند اين افراد را كه نه ايرانيان 
را نمايندگي مي كنند و ن��ه حتي در ايران 
ساكن هستند، به عنوان حاميان ملت ايران 

به افكار عمومي جهان معرفي كنند. 

سخنگوي كميس��يون امنيت ملي مجلس 
با بيان اينكه دعوت از جريانات اپوزيسيون 
ايراني در مجامع بين المللي دو منشأ عمده 
دارد، خاطرنش��ان كرد: ابتدا اينكه ناشي از 
خطاي محاس��باتي اس��ت كه طرف مقابل 
دچار آن شده و احس��اس مي كند اين افراد 
واقعاً مي توانن��د ملت اي��ران را نمايندگي 
كنند. اين ادعا هم از جهت نقش اين افراد و 
پذيرشي كه در داخل جامعه ايران دارند و 

هم قدرت تأثيرگذاري آنها غلط است. 
وي افزود: اگر اروپايي ها از سفارتخانه هاي 
خود در ته��ران بخواهند گ��زارش دقيقي 
درباره اثربخش��ي فراخوان ه��اي اين افراد 
براي پايتخت هاي شان ارسال كنند، متوجه 
خواهند شد اين افراد محبوبيت خاصي در 

جامعه  ايران ندارند. 
عمويي گفت: علاوه بر اين برخي كشورهاي 
اروپايي با وجود اينكه از جايگاه ضعيف اين 
افراد در ايران آگاه هس��تند، از ظرفيت آنها 
براي اعمال فشار و تلقين خواسته هاي شان 
عليه ايران اس��تفاده مي كنند ت��ا با پررنگ 
كردن بخشي از اپوزيسيون، به حاكميت در 

ايران فشار وارد كنند تا جمهوري اسلامي 
در نهايت مجاب ب��ه دادن امتيازاتي به آنها 
ش��ود، اما اين گزاره نيز يك محاسبه غلط 
اس��ت چراكه جمهوري اسلامي نشان داده 
است علاوه بر داشتن حمايت مردمي بالا در 
كشور، دوستان مهمي در دنيا دارد كه نمونه 

آن سفر اخير رئيس جمهور به چين بود. 
سخنگوي كميس��يون امنيت ملي مجلس 
تأكيد ك��رد: جميع اين ش��رايط بيانگر آن 
اس��ت كه مجموعه طراحي هاي غرب عليه 
ايران برآمده از محاسبات غلط است، البته 
ش��ايد يكي از موضوعاتي كه مي تواند براي 
اروپايي ها مهم باشد، حضور تعدادي از اين 
افراد معاند در احزاب سياسي اروپايي است 
تا بتوانند به اين واسطه براي حزب خودشان 
رأي جمع كنند ولي واقعيت اين اس��ت كه 
اكثريت ايرانيان خارج از كشور علاقه مند به 
ايران هستند و در عالم واقع مدافع سياست 
فش��ار حداكثري بر مردم ايران نيس��تند و 
افرادي ك��ه در مجامعی چ��ون كنفرانس 
مونيخ شركت مي كنند با جامعه واقعي ايران 

نسبتي ندارند.

سخنگوي كميسيون امنيت ملي مجلس: 

كنفرانس مونيخ اشتباه محاسباتي غرب در قبال ايران را ثابت كرد

خبر


